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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i skrivelse af 8.juli 2008 

(Alm. del - spørgsmål nr. 379, spørgsmål stillet af ikke medlem af udvalget (MFU)) 

udbedt sig min besvarelse af følgende: 

  

Spørgsmål 379: 

”Ministeren bedes oplyse, hvorfor uforbrugt landbrugsstøtte ikke skal tilbageføres til 

medlemslandene?” 

 

  

Svar: 

Som udgangspunkt skal uforbrugte EU-midler føres tilbage til medlemslandene. I 
tilfælde af, at der fremsættes nye forslag til udgiftskrævende initiativer, der skal 

igangsættes inden for et givent kalenderår, vil det være nødvendigt at vedtage et 

ændringsbudget i henhold til den sædvanlige procedure.  

Derudover kan Kommissionen, indenfor visse rammer, fremsætte forslag om overførsler 

af begrænsede beløb mellem forskellige eksisterende budgetlinjer i løbet af året. 

På landbrugsdelen af EU-budgettet er der i altovervejende grad tale om lovbundne 

udgifter, hvor vi fra dansk side traditionelt i budgetprocessen har arbejdet for at sikre en 

retvisende budgettering, således at man undgår, at der ved årets udgang står store 

mængder uforbrugte midler tilbage. 
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